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Protokoll från handikapprådets möte den 9 november 2009 
 
 
Ledamöter Kerstin Järneberg, ordförande NHR, HSO 
 Ove Martinsson, vice ordförande AAF, HSO 
 Ingrid Edin HRF, HSO 
 Agneta Hagström DHR 
 Ebba Lundgren FEB, HSO 
 Blazena Westerlund FA, HSO 
   
Förhinder Vivi-Anne Emanuelsson SRF 
   
   
Tjänstemän Per-Ove Mattsson avdelningschef 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 
 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Kerstin Järneberg, ordförande 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Ebba Lundgren, ledamot 
 
 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin Järne-
berg och Ebba Lundgren. Justering sker torsdag den 12 november. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 12 oktober 2009 anmäldes. Sekre-
teraren påpekade att rådet vid det sammanträdet även fick en muntlig före-
dragning av förvaltningens lokalstrateg Iris Birath av ärendet om ombygg-
nad av Farsta vård- och omsorgsboende. Olyckligtvis framgår detta inte av 
protokollet. (Rådet hade dock inga synpunkter att framföra i ombyggnads-
ärendet.) 
 
Sekreteraren korrigerade också uppgifterna om Tina Strömbäck och Marie 
Melander som medverkade vid förra sammanträdet. Tina är enhetschef vid 
Farsta gruppbostäder, med enheterna Hökarängen, Strandvillan och Ekli-
den. Marie är biträdande enhetschef vid Strandvillans och Eklidens grupp-
boende. 
 

§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet den 22 oktober 2009 
Blazena Westerlund tog upp nämndens beslut om ansökan om medel till ett 
jämställdhetsarbete bland personalen inom äldreomsorgen och påpekade att 
det vore önskvärt att motsvarande utvecklingsarbete genomfördes bland 
personal inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning. Ansök-
ningar om projekmedel görs utifrån de medel som avsätts av olika instan-
ser (i det här fallet Sveriges Kommuner och Landsting på uppdrag av re-
geringen), men avdelningschef Per-Ove Mattsson uttryckte ändå förhopp-
ningen att även omsorgen om funktionsnedsatta ska kunna dra nytta av de 
metoder och policydokument som projektet resulterar i.  
 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 19 november 2009 
Rådet hade inga synpunkter att framföra på något av ärendena. 
 

§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för vuxna 
 Per-Ove Mattsson informerade i följande frågor. 
 

� Från föregående sammanträde: Fritidsgårdar och olika gruppers behov av 
verksamhetslokaler inom Farsta stadsdelsområde. 

 
De sex fritidsgårdar som finns i stadsdelsområdet är tillgänglighetsanpassa-
de, med vissa undantag. Morgongården (Morris) i Hökarängen är en äldre 
k-märkt byggnad, vilket gör det svårt att fullt ut anpassa den för olika for-
mer av funktionsnedsättningar. Även Hörnet i Gubbängen är belägen i en 
äldre byggnad som delvis brister när det gäller tillgänglighet. Övriga gårdar 
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– Fagersjö, Forsängen i Farsta strand samt Västboda och Tuben i centrala 
Farsta – är anpassade, bortsett från vissa toaletter på Tuben.  

 
Per-Ove bad att få återkomma vid ett senare tillfälle till den större frågan 
om olika gruppers behov av verksamhetslokaler. 

 
� Finansborgarrådets förslag till budget 2010 för Stockholms stad. Rådet öns-

kade ta del av de sidor i budgetförslaget som gäller funktionsnedsättning 
och socialpsykiatri.  

 
Förvaltningen arbetar nu med underlaget till stadsdelsnämndens egen verk-
samhetsplan, där några nya mål föreslås tillföras jämfört med innevarande 
år. Underlaget beräknas vara klart fredag 13 november och därefter kan rå-
det få ta del av de avsnitt som rör funktionsnedsättning och socialpsykiatri.  

 
§ 6 Övriga frågor  

� Kerstin Järneberg har förgäves försökt få kontakt med Mattias Celinder 
vid Atrium Ljungberg om hans medverkan vid ett kommande möte. 
Kerstin kommer även att framföra synpunkter till Mattias när det gäller 
de ojämnheter och nivåskillnader som finns i golvet i den nyöppnade 
delen av centrumanläggningen, så att dessa kan markeras på något 
lämpligt sätt för att undvika olyckor. 

 
� Kerstin berättade att handikapprådet i Enskede-Årsta-Vantör har fått 

svar från Posten på sitt brev om den alltför höga höjden på de nya brev-
lådorna. Posten har meddelat att höjden på lådorna kommer att sänkas. 
Rådet avstår därför från att skriva ett eget brev till Posten. 

 
� Ingrid Edin frågade om det är nödvändigt att använda så svåra ord i 

förvaltningens tjänsteutlåtanden att man som läsare måste använda en 
ordbok för att förstå innehållet fullt ut. Nämndsekreterare Pia Sund-
qvist berättade att de tjänstemän som skriver tjänsteutlåtanden till 
stadsdelsnämnden kommer att få utbildning av en språkvårdare. Ut-
bildningen är ett resultat av den process som har genomförts inom 
nämndadministrationen under våren och hösten för att se om administ-
rationen kring nämndens sammanträden kan göras mer effektiv. 

 
� Kerstin berättade att rådet under sitt förmöte hade diskuterat vad som 

kan göras åt det faktum att synskadades synpunkter sedan en tid tillba-
ka inte har kunnat framföras i rådet, eftersom ledamoten från SRF 
(Synskadades Riksförbund) har varit förhindrad att närvara vid de fles-
ta av årets sammanträden. 

 
§ 7 Nästa sammanträde 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 7 december 2009 kl 15.00-
16.30, med förmöte kl 14.15. 


